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Folketingsmedlem Henrik Dam Kristensen (S) har den 3. september 2018 stil-

let mig følgende spørgsmål, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. S 986: 

Vil ministeren, henset til at forholdene ved afkørsel syd ved Horsens på E45 

dagligt giver store trafikale problemer, redegøre for, om han vil genoverveje sit 

afslag om at regulere de dårlige afkørselsforhold givet i brev den 31. august 

2017 til borgmestrene i Horsens og Hedensted? 

Svar: 

Jeg er meget bevidst om udfordringerne med trafikafviklingen ved afkørsel 57 

på E45 ved Horsens og er enig i, at der er et klart problem. 

For regeringen er fremkommeligheden på E45 et centralt tema, hvilket blandt 

andet kommer til udtryk ved, at vi er i færd med at udvide strækningen fra 

Skanderborg S til Aarhus S fra fire spor til seks spor samtidig med, at vi har 

igangsat analyser af udbygning af de øvrige strækninger fra Vejle og helt op til 

Randers. 

Jeg er således heller ikke imod at finde en løsning i forhold til afkørsel 57 på 

E45 ved Horsens men har blot konstateret, at der ikke på nuværende tidspunkt 

er finansiering til dette.  

Det er regeringens holdning, at vi bør investere væsentligt mere særligt i vores 

vejinfrastruktur. Regeringen har således meldt ud, at rammen for offentlige 

investeringer skal øges med ca. 20 mia. kr. fra 2021. Så hvis der er politisk op-

bakning hertil, er det bestemt muligt at få løst udfordringen ved afkørsel 57. 

Jeg må dog samtidig notere mig, at Socialdemokraterne i første omgang ønsker 

at prioritere projekterne i Togfonden, hvor der mangler mange milliarder. 

Denne prioritering vil ikke løse problemet ved afkørsel 57. 

Med venlig hilsen 

Ole Birk Olesen 

 2017-18
S 986 endeligt svar  
Offentligt


